
 1 

Z á p i s  
z 25. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, konaného dne  

11. října 2023, od 15.00 hod., v sídle Královéhradeckého kraje, Pivovarské nám. 1245, 

v jednací místnosti Karla Čapka – N2.903  

Přítomni: dle prezenční listiny  

Omluveni: doc. MUDr. Leoš Heger, CSc., MUDr. Jiří Veselý, MUDr. Jiří Mašek, MUDr. Petr  

                   Martinov, PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D.  

Program jednání: 

  1.  Zahájení  

  2.  Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

  3.  Žádost o poskytnutí individuální dotace  

  4.  Informace k současnému provozu Protialkoholní záchytné stanice KHK  

  5.  Informace o dopadu novely Zákoníku práce na fungování krajského zdravotnictví  

  6.  Různé  

  7.  Závěr  

 

 

K bodu 1 

Zahájení 

Jednání 25. výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájila v 15.00 hod 

Ing. Kracíková, předsedkyně výboru zdravotního. Přivítala všechny přítomné členy výboru a 

všechny stálé i pozvané hosty a členku Zastupitelstva KHK Ing. Štayrovou. Poděkovala všem 

členům výboru z vstřícnost ke změně termínu. Dále konstatovala, že dle počtu 9 členů výboru, je 

výbor usnášeníschopný a dále řídila jednání výboru.   

  

 

K bodu 2 

Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů 

Ing. Kracíková podala návrh na: 

I. Schválení navrženého programu 25. jednání výboru zdravotního,  

Seznámila přítomné s navrženým programem 25. jednání výboru zdravotního,  

zeptala se přítomných členů výboru na další připomínky k navrženému programu. 

Předsedkyně výboru požádala, vzhledem k přítomným hostů o předřazení bodu 5) 

II. Ověřovatelem zápisu, byl po odsouhlasení navržen prof. MUDr. Jan Čáp, CSc. 

III. Návrh na schválení hostů: 

MUDr. Libor Seneta, ředitel ZZS KHK 

RNDr. Bc. Jan Mach, předseda představenstva Oblastní nemocnice Náchod  

MUDr. Daniel Malý, předseda představenstva Oblastní nemocnice Jičín 

Ing. Miroslav Procházka, předseda představenstva Oblastní nemocnice Trutnov 

Ing. Miroslav Vávra, předseda představenstva Městské nemocnice Dvůr Králové n.Lab.  

 

Hlasování: 

Pro  - 9                

Proti  - 0                             

Zdržel se - 0   

 

USNESENÍ 25/93/2023/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  návrh programu 25. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje  
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II.  s c h v a l u j e  

  ověřovatelem zápisu prof. MUDr. Jana Čápa CSc.  

III. s c h v a l u j e  

  přítomné hosty: 

MUDr. Libora Senetu, ředitele ZZS KHK 

RNDr. Bc. Jana Macha, předsedu představenstva ON Náchod 

MUDr. Daniela Malého, předsedu představenstva ON Jičín 

Ing. Miroslava Procházku, předsedu představenstva ON Trutnov 

Ing. Miroslava Vávru, předsedu představenstva MN Dvůr Králové nad Labem 

 

 

K bodu 3 

Žádost o poskytnutí individuální dotace  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková 

V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje je 

předložena k projednání žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 

individuální účel. Dotace by byla použita na nákup dvou kusů přístrojů AED s venkovním 

vyhřívacím boxem. Jedna sestava bude umístěna na budově Obecního úřadu ve Zdobnici. Druhý 

přístroj přijde umístit na bytový dům na Kunčině Vsi, která spadá pod správu Obce Zdobnice. 

Obec má zde 4 bytové domy obývané převážně seniory. 

Projekt:  Pořízení AED pro obec Zdobnice 

Žadatel: Obec Zdobnice 

Celkové výdaje: 156 700,- Kč 

Požadavek: 141 030,-Kč 

Stanovisko odboru zdravotnictví: 

Královéhradecký kraj vynaložil veřejné prostředky na pořízení AED přístrojů do těžce 

přístupných míst svého území na základě doporučení a rozmístění prostřednictvím Zdravotnické 

záchranné služby. Pořízení jakýchkoli dalších přístrojů jinými subjekty nebylo podpořeno. 

 

Diskuse: 

Ing. Kracíková požádala o vyjádření MUDr. Senetu, ředitele Zdravotnické záchranné služby 

KHK, vzhledem k tomu, že už tady několik žádostí o příspěvek na pořízení přístrojů AED bylo a 

výbor zdravotní k tomu zaujal nedoporučující stanovisko. 

MUDr. Seneta uvedl, že využití přístroje je určitě přínosné ale k jejímu používání musí být dobře 

vyškoleni konkrétní osoby a přístroj musí být v případě potřeby ihned dostupný. Policie, městské 

policie, hasiči, technické služby, domovy seniorů, různé spolky jsou těmito přístroji vybaveni. 

Účelově není dobře přispívat obcím, ceny přístroje nejsou tak závratné, aby si je obec nemohla 

pořídit sama na své náklady.  

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

Hlasování: 

Pro  - 9                 

Proti  - 0                              

Zdržel se - 0    

 

USNESENÍ 25/94/2023/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. n e d o p o r u č u j e  

  schválení poskytnutí individuální dotace Obci Zdobnice na pořízení přístroje AED. 
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K bodu 4 

Informace k současnému provozu Protialkoholní záchytné stanice KHK  

Informace podal MUDr. Fink 

• Nabídka pozemku ve Fakultní nemocnici Hradec Králové. 

• Ředitel PZS MUDr. Lochmann bude od ledna 2024 pracovat na celý úvazek 

• Prostředí v budově PZS je nevyhovující, zvažuje se, zda jít do rekonstrukce nebo do 

výstavby nového objektu. V případě rekonstrukce by byly potřeba dočasné prostory. 

• Finanční náklady na rekonstrukci a novou výstavbu 

• Souvislost s novelou zákoníku práce 

• Doplňuje se personál - chybí 1 zřízenec, zdravotní sestra byla zajištěna.  

• Možnost zaměstnání mediků v tomto zařízení 

 

Diskuse: MUDr. Plzák, prof. Čáp, Ing. Kříž, MUDr. Fink 

 

Členové výboru vzali poskytnuté informace na vědomí 

 

          

K bodu 5 (předřazeno před bod 3) 

Informace o dopadu novely Zákoníku práce na fungování krajského zdravotnictví  

Uvedla Ing. Kracíková 

Je to problém, který se řeší již dlouhodobě. Vzhledem k současnému životnímu trendu i přes 

finanční ohodnocení, je pochopitelné, že i lékaři chtějí část svého života trávit se svou rodinou a 

nejen na pracovišti. Řešení tohoto problému v zákoníku práce je především věcí státu, respektive 

Ministerstva práce a sociálních věcí a nejen statutárních zástupců a managementu nemocnic. 

Dále pak požádala o vyjádření předsedy správních rad jednotlivých krajských nemocnic, 

aby informovali, jak je od prosince 2023 zajištěna zdravotní péče v nemocnicích. 

 

Poté předala slovo Mgr. Halajčukovi, Ph.D. 

• Úkolem je zajistit v maximální míře stávající zdravotní péče a poskytované služby ve všech 

nemocnicích  ZH KHK.  

• Podrobně uvedl, co je obsahem novely Zákoníku práce.  

• V současné době probíhá analýza dopadů novely ZP v jednotlivých nemocnicích, ale 

vzhledem k malému časovému úseku se ještě nedá přesně specifikovat dopad na jednotlivá 

oddělení nemocnic.  

• V dohledném čase by měla ještě proběhnout další novelizace ZP.  

• ZH KHK vydal doporučení nemocnicím zrevidovat práci tak, aby nebyly překročeny 24 hod 

směny a dále, kde je to možné a nezbytně nutné, lze přejít na směnnou práci. 

• Všichni předsedové správních rad byli požádáni o krátké zhodnocení, jak budou od 1.12. 

2023 zajištěny provozy v nemocnicích. 

 

ON Náchod – RNDr. Bc. Mach 

Zatím podalo výpovědi z přesčasové práce 49 lékařů ze 77, se všemi se jedná. Lékaři jsou 

rozděleni na dvě skupiny, v první skupině jsou lékaři přihlášeni k iniciativě, ale kteří v případě 

kritické situace zajistí potřebnou zdravotní péči a služby. Druhá skupina chce skončit v listopadu 

a podá výpovědi DPČ. Dále vyjmenoval jednotlivá oddělení, kde bude péče zajištěna a kde se 

bude fungovat s omezením. Informoval o situaci v nemocnici a důvody, které vedou lékaře 

k podání výpovědí a vnímání nedostatečného řešení této problematiky ze strany Ministerstva 

zdravotnictví. 

Pozn. - Prof. MUDr. Čáp CSc. – novela ZP zhoršila podmínky lékařů 
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ON Jičín – MUDr. Malý 

K 1.12.2023 podalo výpověď z přesčasů 50 lékařů ze 6 oddělení. V Novém Bydžově nikdo 

Dále informoval o dopadu výpovědí na jednotlivá oddělení, největší problém bude na ARO. 

Plánované operace budou odkládány a budou se řešit pouze akutní. 

 

Nemocnice Rychnov nad Kněžnou – Ing. Mottl 

V nemocnici nikdo výpověď zatím nepodal, dle rozhovorů s lékaři je novela ZP vnímána jako 

cesta ke změně, pravděpodobně asi žádná výpověď ani podána nebude. 

 

Městská nemocnice Dvůr Králové nad Labem – Ing. Vávra  

Po 1. prosinci 2023 bude zajištěn provoz s omezením ambulancí. Výpovědi žádné podané 

nejsou. 

 

ON Trutnov – Ing. Procházka 

Ze 142 lékařů dalo 50 lékařů výpovědi. Ze stávajícího Zákoníku práce není možno zajistit rozsah 

péče, tak jak je nastaven, rozsah péče by klesl zhruba o třetinu. Na to, aby se udrželo lůžkové 

oddělení je potřeba 5 atestovaných lékařů do 12 hodinových směn. Ze stávajících zdravotnického 

personálu nebude možno zajistit odbornou péči 

Od. 1.12.2023 se zdravotnický personál bude snažit udržet chod oddělení. Lůžková péče by měla 

být zajištěna. Možná dojde k omezení ambulantní péče. 

 

ZZS KHK – MUDr. Seneta 

Schopnost garantovat lékaře v časovém horizontu 24/7 je pouze v Hradci Králové, činnost 

Zdravotnické záchranné služby by to v zásadě neohrozilo, jen v některých případech při 

dodržování 12hodinových směn by lékař přijel na požádání později, nebo vůbec. 

Velmi se vyčkává na další novelu ZP a lékaři, sloužící na ZZS KHK se spíše dožadují delších 

směn. 

 

Další diskuse: 

• Další novela ZP a plnění požadavků lékařů. 

• Zvyšování platů u všech složek zdravotnických pracovníků – bude se řešit po jednání 

s odbory na základě oboustranných požadavků. 

• Mzdy a souvislost s úhradovou vyhláškou. 

• Investiční akce ve zdravotnictví a jejich omezení v souvislosti se zvýšení platů lékařů. 

• Vyrovnávací platby nemocnic ZH KHK - navýšení - mandatorní výdaje. 

• Počty poskytovatelů zdravotnické péče. 

• Řešení na MZ ČR. 

• Podílení ostatních lékařů – praktiků na přesčasových službách.  

• Částečné převedení kompetencí zdravotním sestrám. 

• Vzdělávání lékařů. 

• Digitalizace zdravotnictví. 

 

Diskuse se účastnili: MUDr. Plzák, MUDr. Fink, Mgr. Halajčuk, p. Netolická, Ing. Kracíková, 

RNDr. Bc. Mach, Ing. Procházka, MUDr. Šidáková 

Členové výboru vzali poskytnuté informace na vědomí. 

 

 

K bodu 6 

Různé  

• Informace k semináři ke Generelu nemocnic ZH KHK, který se uskuteční 1. listopadu 2023. 

• Příští jednání výboru nebude výjezdní. 

• Námitky a návrhy k novele Zákoníku práce na příští jednání výboru 
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• MUDr. Plzák požádal o informaci k vývoji v jednáních o platech ve zdravotnictví 

s Odborovým svazem. 

 

 

K bodu 7 

Závěr  

Vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu a nebyly ani další příspěvky do 

diskuse, Ing. Kracíková poděkovala členům výboru a hostům za účast na 25. jednání výboru 

zdravotního a v 17:15 hodin bylo pak jednání výboru ukončeno.  

  

Příští jednání výboru zdravotního se koná 20. listopadu 2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Nováková Soňa 

……………………………………….. 

předseda výboru  

…………………………………………. 

ověřovatel zápisu 


